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§  80  

Godkännande av dagordning 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer utsänd föredragningslista med följande tillägg: 

1. Politikerinitiativ ”Plan för fritidsgårdar i Nacka” (MP) behandlas under Övriga frågor.  

 

- - - - - 
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§  81 FRN-2023-00081 

Beslutsattestant för fritidsnämnden 2024 

Beslut 
Fritidsnämnden utser för år 2024 tf. kultur- och fritidsdirektör Hans Otto Halvorsen till 
ordinarie beslutsattestant och ekonomi- och finansdirektör Jörn Karlsson till ersättare för 
ansvar 17000 & 17001 enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 13 november 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden föreslås besluta att utse ordinarie beslutsattestant för år 2024 enligt bilaga 
1. Det är endast den ordinarie beslutsattestanten som har rätt att vidaredelegera 
beslutanderätten inom sitt ansvarsområde, det vill säga rätt att besluta om alla lägre nivåers 
attesträtt. Delegationsbeslut om detta ska anmälas till nämnden. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 13 november 2023 
Bilaga 1 Beslutsattestant år 2024 för fritidsnämnden  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 

 

- - - - - 
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§  82 FRN-2023-00082 

Internkontrollplan fritidsnämnden 2024 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer förslag till internkontrollplan för år 2024 enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad 13 november 2022. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige fattade i september 2020 beslut om ett nytt reglemente för 
internkontroll. Reglementet gäller för samtliga nämnder. Den interna kontrollen handlar 
ytterst om att bidra till att kommunens verksamheter bedrivs på ett ändamålsenligt och 
kvalitativt sätt. Nämnden ska varje år, utifrån en riskanalys, besluta om vilka 
kontrollmoment som ska granskas inom nämndens ansvarsområde. Kontrollmomenten 
presenteras i internkontrollplanen. Resultatet av utförda kontroller rapporteras minst en 
gång om året till nämnden. Uppkommer väsentliga brister i den löpande internkontrollen 
under året rapporteras dessa till nästkommande nämnd efter att bristerna har identifierats. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 13 november 2023 
Bilaga Internkontrollplan fritidsnämnden 2024 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 

Protokollsanteckning 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraterna: 
”De risker som kontrollplanen skall motverka, är inte stabila utan dynamiska och stadda i 
konstant förändring. Detta gäller speciellt numera, när kriminella stjäl stora summor från 
det allmänna.  

Därför måste också kontroller vara dynamiska, och planering av kontroller måste itereras 
regelbundet och ofta. Kontroller är inte heller gratis, utan alla kontroller medför en 
kostnad. 

Den bästa iterationen i fråga inbegriper: 
1. Analys av risker och konsekvenser  
2. Analys av kontroller för att minska risker 
3. Analys av kontrollernas påverkan på risker – minskar de eller rentav försvinner  
4. Analys av kostnaden för kontroller och påverkan på budget  
5. Ny analys av risker efter att kontroller har genomförts” 
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§  83 FRN-2023-00078 

Internbudget fritidsnämnden 2024 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer internbudget för år 2024 till 192,3 miljoner kronor enligt 
tjänsteskrivelse daterad 13 november 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 6 november 2023 (KFKS 2023–
00099) att fastställa fritidsnämndens budgetram för år 2024 till 192,3 miljoner kronor, 
vilket är en ökning med 10,5 miljoner kronor eller 5,8% jämfört med 2023 års budgetram.  

Fritidsnämndens förslag till budgetram vid yttrandet av Mål & Budget 2024–2026 var 207,4 
miljoner kronor, kommunfullmäktiges beslut om en budgetram är således 192,3 miljoner 
kronor, vilket är 15,1 miljoner kronor lägre än fritidsnämndens förslag.  

Under 2024 justeras fritidsnämndens budget med en ökning på 10,5 miljoner kronor varav 
ökade volymer med 5,7 miljoner kronor och satsningar med 4,8 miljoner kronor. 

Nämnden har inga nya investeringsmedel för åren 2024–2026, men investeringsmedel om 
2,6 miljoner kronor finns beslutade för 2024. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 13 november 2023 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 

Moska Hassas (S) anmälde att hon inte deltar i beslutet med hänvisning till eget 
budgetförslag. 

Mikael Carlsson (NL) anmälde att han inte deltar i beslutet med hänvisning till eget 
budgetförslag. 

 

- - - - - 
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§  84 FRN-2023-00050 

Information från kultur- och fritidsdirektören samt 
fritidsenheten  

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Hans Otto Halvorsen, t.f. Kultur- och fritidsdirektör, informerade om status för 
fotbollstältet på Järlahöjden samt inkommen skrivelse från friidrottsförening. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckning 
Moska Hassas lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
”Under punkten information från enheten fick nämnden en uppdatering om fotbollstältet 
på Nacka IP som varit stängt sedan mätningar av luften visat förhöjda PAH-värden 
(Polycykliska aromatiska kolväten). Enheten har haft ett möte med föreningarna där 
information om tältet har getts och någon form av beslut har tagits om huruvida 
föreningarna ställer sig till att byta ut materialet eller hålla tältet nedstängt. Det har inte 
framgått hur mycket information föreningarna fick innan mötet om detta ärende och 
förutsättningarna eller konsekvenserna av de olika valen. Vi ställer oss därför frågande till 
processen kring detta beslut. Vi Socialdemokrater har sedan 2018 påpekat att det 
fotbollstält som kommunen upphandlat inte fyller den grundfunktion som nämnden krävt, 
att tältet ska gå att ta upp och ner för sommarhalvåret. Det är viktigt att vi har ett 
fotbollstält som går att använda året om och att föreningarna kan räkna med att kunna 
använda tältet både på sommaren och på vintern. I nuläget vet vi dessutom inte hur lång tid 
det kommer ta att byta ut underlaget i tältet, så de föreningarna som hoppas kunna använda 
tältet nu under vintern kan inte få ett besked. Återkommande har föreningar påpekat att 
tältet ofta är oanvändbart på sommaren eftersom det blir för varmt och därmed minskar 
kapaciteten av fotbollsplanen. Tältet kan enligt tidigare utredningar inte utrustas med bättre 
ventilation. Det är av största vikt att vi har en långsiktig plan med fotbollstältet då det råder 
en brist på idrottsytor i hela Nacka och mer specifikt en brist på 11-spelarplaner på centrala 
och tillgängliga platser. Det är inte ansvarsfullt som politiker att inte ha en långsiktig plan 
och dessutom inte kunna garantera att tältet går att använda året runt. Alliansen i Nacka 
menar att kostnaden för att ta upp och ned tältet är för dyrt samtidigt som man inte vill ha 
en långsiktig plan för tältet. Vi vill dock ta ansvar för en långsiktig lösning där föreningarna 
inte behöver leva i ovisshet samtidigt som vi bidrar till en minskad brist på idrottsytor. 
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Under informationspunkten lyftes även skrivelsen från Hellas friidrottsklubb och Boo 
friidrottsförening. Detta visar återigen vikten av en kontinuerlig dialog med våra föreningar. 
Vi Socialdemokrater i Nacka har sedan länge velat ha ett idrottsråd som underlättar 
dialogen mellan föreningar, politiker och tjänstemän.” 

Arne Sköldén lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
”Från Miljöpartiet vill vi lägga två kommentarer avseende fotbollstältet i Järla. 

Från brukarna har rapporterats om olägenhet med att underlaget dammar och mätningar 
och analyser har gjorts. Det är då lätt att dra felaktiga slutsatser. Oberoende om man har 
använt SBR (däckgummi) eller andra infill så dammar det inte om man har ett tvättat 
material med homogena granulat. Dessa är helt enkelt för tunga och stora för att flyga 
omkring. Detta föranleder vår misstanke att det har inhandlats ett material av låg kvalitet 
med mycket föroreningar. Likadant är förekomsten av PAH i mätresultatet en indikation på 
att materialet kommer från länder som inte omfattats av EU-s reglering så länge, då PAH 
sedan 2008 inte förekommer över märkningspliktiga nivåer i de däck som är allmänt 
använda i EU.  
Konsekvensen blir vilket fall som helst att materialet behöver bytas ut och det förstår vi att 
tjänstemännen kommer att ombesörja så snart som alla formaliteter är klara. 

Den andra kommentaren gäller själva tältets vara eller inte vara. Det är behagligare att spela 
fotboll i ett tält när det är vinter och kallt och utmanande väder. Samtidigt är det få spelare 
som kan avnjuta den förmånen, då tältet delas mellan alla Nackas fotbollsföreningar.  
Men den största delen av året är det ingen fördel att spela inne i ett tält.  

Detta leder till den slutsatsen att tältet bör monteras ned till våren, så som intentionen var 
när det införskaffades.  Om det inte är praktiskt att montera upp det nuvarande tältet till 
hösten, så bör det skaffas nya mer flexibla tält eller i värsta fall får man snöröja och hålla 
planen öppen ändå. 

 

- - - - - 
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§  85 FRN-2023-00052 

Anmälningar 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar anmälningarna till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden tog del av följande anmälningar: 

Skrivelse från Hellas friidrottsklubb och Boo IF friidrott, inkommen 2023-10-21. 

Protokoll Kommunfullmäktige 2023-11-13, § 322 och §§ 326-327: begäran om 
entledigande samt val av 2:e vice ordförande, ledamot och ersättare i fritidsnämnden. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade anmälningarna till protokollet. 

 

- - - - - 



 
12 (13) 

 6 december 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  86 FRN-2023-00051 

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 
Fritidsnämnden tar del av anmälda delegationsbeslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden tog del av följande delegationsbeslut: 

Utbetalning av aktivitetsbidrag under våren 2023 FRN 2023-00073, beslut fattat av Pernilla 
Lokrantz, Utvecklingsledare Kultur- och fritidsenheten, beslutsdatum 2023-10-31. 

Remiss – Ny föreskrift gällande Skarpnäs naturreservat FRN-2022-00017, beslut fattat av 
Daniel Hult, Fastighetsstrateg/Utvecklingsledare Kultur- och fritidsenheten, beslutsdatum 
2023-11-10. 

Remiss – Detaljplan för Fingerörtsvägen, del av fastighet 143:1, på västra Sicklaön, Nacka 
kommun FRN 2023-00077, beslut fattat av Daniel Hult, 
Fastighetsstrateg/Utvecklingsledare Kultur- och fritidsenheten, beslutsdatum 2023-11-22. 

Remiss - Ändring av stadsplan S36, fastighet Sicklaön 143:1 på västra Sicklaön, Nacka 
kommun FRN-2023-00076, beslut fattat av Daniel Hult, 
Fastighetsstrateg/Utvecklingsledare Kultur- och fritidsenheten, beslutsdatum 2023-11-22. 

Fördelning av innovationsmedel för fritidsgårdsverksamhet 2023 FRN-2023-00085, beslut 
fattat av Anders Mebius, Kultur- och fritidsdirektör Stadsledningskontoret, beslutsdatum 
2023-11-23. 

Ordförandebeslut, Deltagande i Idrottsarena 29 november 2023 FRN-2023-00088, beslut 
fattat av Karin Teljstedt, ordförande fritidsnämnden, beslutsdatum 2023-11-29. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden tog del av anmälda delegationsbeslut. 

 

- - - - - 
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§  87  

Övriga frågor 

Beslut 
Fritidsnämnden överlämnar politikerinitiativet till kultur- och fritidsdirektören för 
utredning och förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Politikerinitiativ - Plan för fritidsgårdar i Nacka (MP) den 6 december 2023 

Politikerinitiativ från Arne Sköldén (MP) med följande förslag: 

- Att kommunen gör en utredning över hur man på bästa sätt kan få en effektiv täckning 
med fritidsgårdar i Nacka, med fokus på Sickla, Järla och Kvarnholmen. 

- Att man samtidigt tittar på huruvida mer läxhjälp kan erbjudas som en del av 
verksamheten. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade att notera den övriga frågan till protokollet och överlämna 
politikerinitiativet till kultur- och fritidsdirektören för utredning och förslag till beslut. 

 

- - - - - 
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